
Výročná správa o činnosti Slovenského zväzu orientačných športov za 

rok 2023  

 

Úvod 

                   V roku 2023 organizačné fungovanie nášho zväzu zabezpečovalo predsedníctvo 

SZOŠ, odvetvové a prierezové komisie. Práca predsedníctva aj komisií prebiehala v minulom 

roku prevažne on-line formou. V roku 2023 boli uskutočnené dve konferencie SZOŠ. Prvá sa 

uskutočnila dňa 16.4.2023 a prebehla on-line formou. Jej hlavnou náplňou bolo schválenie 

výročnej správy SZOŠ za rok 2022 vrátane účtovnej uzávierky a  schválenie rozpočtu na rok 

2023. Druhá sa uskutočnila dňa 26.11.2023  v  Banskej Bystrici  a  jej  hlavnou náplňou boli   

voľby do orgánov SZOŠ okrem revíznej komisie SZOŠ, ktorej funkčné obdobie sa končí až 

v roku 2024. Toto zasadnutie už prebehlo prezenčnou formou. 

 

Zmeny vykonané v zakladajúcom dokumente a iných predpisoch 

                   V priebehu roka 2023 bol aktualizovaný prestupový poriadok SZOŠ hlavne 

z dôvodu hosťovania v súťažiach štafiet. Okrem toho príslušné sekcie orientačných športov 

riešili pripravované zmeny v pravidlách orientačného behu.  Sekcia OB vykonala kompletnú 

revíziu Pravidiel OB, zlúčila pôvodný Súťažný poriadok a Pravidlá OB od jedného 

dokumentu, ktorý je platný od r. 2023. Prvý krát po mnohých rokoch bol vyhodnotený 

rebríček štafiet, keďže sa v r. 2023 podarilo zorganizovať troje preteky štafiet. 

Zmeny v zložení orgánov SZOŠ 

                   Konferencia SZOŠ dňa 26.11.2023 zvolila nové orgány SZOŠ v tomto zložení:  

predseda:                                                  Andrej Patráš                                                                                                       

podpredseda:                                            Radoslav Jonáš                                                                                                                   

členovia predsedníctva:                            Judita Sádecká, Ladislav Pompura a Martin Václavík  

                                                                                                                                                                                                               

predseda disciplinárnej komisie:              Dušan Hrnčiar 

podpredseda disciplinárnej komisie:        Erika Nemcová        

členka disciplinárnej komisie:                  Katarína Schenková 

 

predseda komisie rozhodcov:                   Martin Václavík   

podpredseda komisie rozhodcov:             Martin Jonáš 

člen komisie rozhodcov:                           Zdenko Roháč 

 

predseda sekcie OB:                                 Radoslav Jonáš 

predseda sekcie PO:                                 Ján Furucz 

predseda sekcie CO:                                 Katarína Muller Papugová  

predseda sekcie LOB:                               Valér Franko 

 



 

      

Zhodnotenie základných údajov obsiahnutých v účtovníctve podľa § 9 ods. 5 písm. c) 

zákona o športe, prehľad výnosov podľa zdrojov a ich pôvodu podľa § 9 ods. 5 písm. d) 

zákona o športe, zoznam osôb, ktorým kontrolovaný subjekt poskytol zo svojho 

rozpočtu prostriedky prevyšujúce 5 000 eur podľa  § ods. 5 písm. e) zákona o športe, 

prehľad nákladov športovej organizácie a osobitne prehľad nákladov na prevádzku 

športovej organizácie, mzdové náklady, náklady na odmeny a náhrady výdavkov podľa 

osobitného predpisu podľa  § 9 ods. 5 písm. f) zákona o športe, stav a pohyb majetku a 

záväzkov podľa § 9 ods. 5 písm. g) zákona o športe a návrh na vysporiadanie výsledku 

hospodárenia podľa g 9 ods. 5 písm. h) zákona o športe 

                       Výsledky hospodárenia SZOŠ k 31.12.2023 Vám predkladáme v elektronickej 

forme. Z predložených materiálov je zrejmé, že podstatná časť financií plynie do nášho zväzu 

prostredníctvom štátnych dotácií. Ich celková suma za rok 2023 predstavovala sumu 68 744 € 

a  bola evidovaná na  štátnom  účte  SZOŠ.  Príjmy  mimo  štátneho rozpočtu  predstavovali  

sumu  40 161,34 € a boli evidované na bežnom účte SZOŠ.  Celkové  príjmy SZOŠ v roku 

2023  činili  108 905,34 €.  Celkové  výdavky  SZOŠ  činili 103 135,78 €.  Výsledok  hospo-

dárenia  SZOŠ  predstavoval  k 31.12.2023 prebytok vo výške 5 769,56 €  ako rozdiel medzi 

príjmami a výdavkami. Zostatok finančných  prostriedkov na  bankových účtoch predstavuje 

k 31.12.2023 sumu 10 987,08 €. 

P SZOŠ  navrhlo  výsledok  hospodárenia prebytok vo výške 5 769,56 € presunúť do 

nasledujúceho účtovného obdobia 2024.     

V priebehu účtovného obdobia 2023 bolo celkove vyplatených viac ako 5 000 €   

nasledovným  právnickým a fyzickým osobám:   

fyzickej osobe Emil Kukurugya, výdavky sa týkali bežných vyúčtovaní a miezd                                                                                                                                                                  

fyzickej osobe Dušan Sláma, výdavky sa týkali vyúčtovaní reprezentačných celkov juniorov   

a dospelých v orientačnom behu SR na vrcholných podujatiach  

K 31.12.2023 sa uskutočnila aj inventarizácia majetku SZOŠ, ktorá k uvedenému termínu 

eviduje  majetok – zásoby v operatívnej  evidencii  v celkovej  sume 25 568,65 €.  Výkazy 

účtovnej  uzávierky spolu  s  daňovým priznaním  a operatívnou  evidenciu majetku SZOŠ 

k 31.12.2023 sú k dispozícii u generálneho sekretára SZOŠ v listinnej podobe.  

Zákon o športe a informačný systém  

                     V súvislosti so zabezpečením administratívnej agendy v zmysle platného znenia 

zákona o športe nám výrazne pomohol náš vlastný informačný systém, ktorý sa nám podarilo 

hlavne zásluhou Juraja Nemca ml. a jeho spolupracovníkom aktualizovať do takej podoby, 

aby bolo  možné  na základe  neho vypracovať  podklady, ktoré od nášho zväzu požadujú 

štátne orgány. Náš informačný systém sa stále zdokonaľuje a dopĺňa o ďalšie dôležité údaje 

a užitočné informácie. V priebehu sledovaného obdobia sme sa zapojili do pripomienkového 

konania v súvislosti s novelizáciou zákona o športe, ktorý nakoniec pri hlasovaní neprešiel. 

Naši zástupcovia však koncom roku 2023 podporili vznik nového Ministerstva cestovného 

ruchu a športu SR, ktoré by malo vzniknúť v nasledovnom roku 2024.   

 



 

Športové výsledky a zabezpečenie účasti reprezentačných výberov na vrcholných 

svetových podujatiach 

                   V roku 2023 získal medailovú pozíciu na Majstrovstvách Európy dorastu len 

starší dorastenec Filip Jančík, ktorý  skončil v disciplíne šprint na druhom mieste. Štafeta 

mladších dorastencov v zložení Matej Balogh, Michal Dolný a Daniel Šmelík sa umiestnila  

na výbornom šiestom mieste a štafeta starších dorastencov v zložení Filip Bukovác, Filip 

Jančík a Adam Trepáč skončila na 7. mieste. Za kvalitné môžeme označiť aj výsledky našich 

mladších dorastencov: Daniela Šmelíka (18. miesto na krátkej a 25. miesto na klasickej trati), 

Mateja Balogha na 15. mieste na krátkej trati a Michala Dolného na 32. mieste na klasickej 

trati. Výsledky chlapcov sú prísľubom do ďalšieho obdobia. Dievčatám sa už tak nedarilo, 

dokonca sme neobsadili z výkonnostných dôvodov ani kategóriu mladších dorasteniek. 

                    Na majstrovstvách sveta juniorov v Rumunsku bolo našim najlepším umiest-

nením 15. miesto Filipa Jančíka a 27. miesto Martina Roháča v disciplíne šprint. Mužská 

štafeta v zložení Filip Bukovác, Filip Jančík a Martin Roháč skončila na 16. mieste.  

                    Na majstrovstvách sveta dospelých vo Švajčiarsku dosiahla najvýraznejšie 

výsledky Tereza Šmelíková, ktorá skončila v kategórii žien na krátkej trati na 21. mieste    

a na klasickej trati  na 17. mieste. Daniel Pompura medzi mužmi skončil vo finále na krátkej 

trati na peknom 43. mieste. Obaja potom zopakovali tieto pekné výsledky aj na svetovom 

pohári v Českej republike, kde skončili na klasickej trati na 35. resp. 36. mieste.       

                     Už  tradične v posledných rokoch nesklamali naši reprezentanti v presnej 

orientácii ani v minulom roku. Na majstrovstvách sveta v Českej republike začal Pavol 

Bukovac výborným  8. miestom v disciplíne Pre O. Do finále v disciplíne Temp O sa      

dostali  Šimon Mižúr a Dušan Furucz, ktorí  skončili na 5. resp. 27. mieste.  Najlepší         

výsledok však dosiahla štafeta v zložení Pavol Bukovac, Dušan Furucz a Šimon Mižúr,     

ktorá skončila na nepopulárnom 4. mieste.  

                     V orientačnej cyklistike sme zaznamenali návrat Jána Andreja Čullyho, ktorý 

ako bývalý juniorsky medailista posilnil naše družstvo dospelých Mateja Mullera a Štefana 

Šurgana, ktoré sa zúčastnilo majstrovstiev sveta v Českej republike. Výraznejšie výsledky 

sme však nedosiahli. Na majstrovstvách Európy v Portugalsku štartoval iba Matej Muller.  

                      Vrcholné podujatia v lyžiarskom orientačnom behu sme neobsadili hlavne 

z výkonnostných dôvodov a nepriaznivej klimatickej situácie v príprave v domácich pod-

mienkach.   

Systémová propagácia orientačných športov 

                    Za rozhodujúce  pozitívum pohľadu fungovania zväzu je potrebné považovať 

skutočnosť, že sa nám podarilo zachovať členskú základňu na úrovni spred obdobia zaprí- 

činenej pandémiou. Orientačné športy sme propagovali aj viacerými masovými akciami -  

Pohybom si ma nájdi, náš šport sme predstavili aj na akciách organizovaných SOŠV      

a organizovaním aktivít v oblasti školského športu, ktorá sa darila v Bratislave, Martine,           

Žiline. Darilo sa nám aj rozvíjať svoju činnosť v krúžkoch orientačného behu na školách. 

Pripravili sme niekoľko školských máp, ktoré budú slúžiť hlavne k pritiahnutiu začiatočníkov 



k nášmu športu. Za úspech v rozvoji členskej základne je možné považovať prácu H. 

Šmelíkovej s nadšencami z Lábu, v dôsledku ktorej sa novým členom SZOŠ stal v r. 2023 

Move&Think Láb.       

Práca s mládežou         

                        V oblasti práce s mládežou sme pokračovali v podpore našich troch CTM – 

Západ (Bratislava), Stred (Žilina) a Košice, ktoré  sa zamerali na podporu svojich členov       

na akciách podľa schváleného plánu akcií.  Môžeme konštatovať, že  väčšina  účastníkov        

na vrcholných podujatiach mládeže a juniorov v sledovanom období bola z týchto centier.  

Spolupráca s významnými športovými subjektami                                 

                        Spolupráca s vrcholovými  orgánmi športu pokračovala hlavne so SOŠV a 

SAUŠ. Podľa predbežných rokovaní zo SAUŠ v budúcom roku zorganizujeme orientačné 

preteky v rámci Slovenskej univerziády v Bratislave a bude zabezpečená aj účasť našich 

najlepších reprezentantov na akademických MS v orientačnom behu v Bulharsku.   

Podpora mapovej tvorby 

                        Mapová komisia aj v tomto roku podporila hlavne tvorbu školských máp. 

Vytvorila sa aj mapa pre organizovanie ďalších súťaží v OB v réžii bratislavských klubov 

aj so spolufinancovaním Bratislavského samosprávneho kraja.  

V roku 2023 bolo vytvorených nových 103ks nových máp. 55ks na orientačný beh, 45ks 

veľké mierky ( šprint+školské), 1ks na cykloorientáciu, 2ks na lyžiarsky orientačný beh. 

 

Členská základňa 

                       Môžeme konštatovať, že nám pomaly stúpa počet registrovaných členov zväzu 

a v rámci nich hlavne členstvo v mládežníckych kategóriách. Ku koncu minulého roka sme 

evidovali v  SZOŠ  celkom 21 právnych subjektov s  831 registrovanými členmi, z ktorých   

194  bolo  aktívnych členov (do 23 rokov s účasťou minimálne na troch súťažiach riadených 

SZOŠ). 

Rozvoj a organizácia súťaží   

                       Podarilo sa nám zabezpečiť súťaže na všetkých úrovniach. Pokryté boli všetky 

majstrovské podujatia. Je pozitívne, že je záujem organizátorov o organizáciu pretekov, aj 

keď často nákladová časť na organizáciu nie je v 100% pokrytá z účasti na pretekoch. 

Vytvárajú sa nové kvalitné mapy v nových terénoch, čo je určite dobrá investícia do 

budúcnosti.  

Dôraz bol kladený hlavne na oblastné súťaže – Západ , Stred a Východ, ktoré by mali aj 

v budúcnosti pritiahnuť nových adeptov pre tento krásny šport. 

Najvýznamnejším podujatím v histórii pretekov organizovaných na území SR v orientačnom 

behu boli WMOC 2023 so zázemím v Košiciach. Celkovo sa WMOC a sprievodného 



podujatia zúčastnilo 3132 pretekárov zo 43 krajín. Celé podujatie bolo zorganizované 

profesionálne do posledného detailu a podľa ohlasov boli všetci pretekári nadšení a radi sa 

k nám vrátia. Veľká vďaka patrí Jozefovi Pollákovi, tímu TKE, KOB Kysak, ako aj Štefanoví 

Májovi, Martinovi Václavíkovi, ktorí boli v celom období príprav aktívni a zastrešovali 

organizáciu podujatia. Vďaka patrí aj všetkým dobrovoľníkom, bez ktorých by sa takéto 

veľké podujatie nedalo zorganizovať. Pevne verím, že po tejto skúsenosti máme dobrý základ 

na organizáciu významných európskych a svetových podujatí v budúcnosti. 

Ďalším významným podujatím bola organizácia pretekov zaradených do WRE (svetový 

ranking). Za toto kvalitné podujatia patrí poďakovanie klubu VZA. 

 

  

         

Záver 

                       Záverom mi dovoľte z pozície predsedu SZOŠ poďakovať všetkým, ktorí            

v akejkoľvek forme prispeli  k tomu, že dnešné vyhodnotenie činnosti  SZOŠ za rok 2023    

má pozitívny charakter a môžeme konštatovať, že bol úspešný.  

 

V    Bratislave,  20.2.2024                                                             Andrej Patráš 

                                                                                                       predseda SZOŠ 

 


